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Abstract (en)
1. A lacing device for articles such as shoes clothes, bags or the like, comprising a lace (1) and at least one device (4) for holding the lace (1) in a
tightened position, characterized in that the holding device (4) consists of a first disc (5) of leather or the like, which is pierced by at least one hole,
and of a second disc (6) of rubber which is also pierced by at least one hole, the two discs being threaded on to the lace, the leather disc (5) being
placed between the other disc and said article.

Abstract (fr)
Dispositif de laçage pour articles du genre chaussures, vêtements, sacs ou analogues, caractérisé en ce qu'il est constitué d'un lacet (1) et d'au
moins un organe (4) de retenue en position serrée du lacet (1) comprenant une première rondelle (5) en cuir ou analogue, percée d'au moins un
trou et une seconde rondelle (6) en caoutchouc également percée d'au moins un trou, les deux rondelles étant enfilées sur le lacet, la rondelle de
cuir (5) étant interposée entre l'autre rondelle et ledit article. Application au laçage de chaussures, vêtements, sacs et similaires.
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